



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT
JABATAN PERIKANAN MALAYSIA
BERITA PERIKANAN HARI INI**

24 November 2021
19 Rabiulakhir 1443h

SENARAI AKHBAR	TAJUK
Utusan Malaysia	
Berita Harian	
Harian Metro	<ul style="list-style-type: none">• Tangani masalah tangkap ikan berlebihan• Dalang sampai maklumat ceroboh perairan negara dikesan
Kosmo !	<ul style="list-style-type: none">• 25 nelayan Vietnam ditahan ceroboh,rompak hasil laut
Sinar Harian	
The Star	
New Straits Time	
Nanyang Siang Pau	
Malaysia Gazette	
Harakah	
Malaysia Dateline	
Bernamea	
See Hua Daily News (Kuching)	
Guan Ming Daily	
Sin Chew Daily	

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO !		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO	/	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN : POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL			

Tangani masalah tangkap ikan berlebihan

Kuala Lumpur: Malaysia perlu menangani segera masalah penangkapan ikan berlebihan memandangkan sumber makanan laut negara kian merosot dengan ketara, kata pegawai Tabung Hidupan Liar Sedunia (WWF)-Malaysia.

Ia juga mengancam mata pencarian bagi sebilangan masyarakat miskin di negara ini, kata Pengurus Kanan (Program Marin) WWF-Malaysia Chitra Devi G.

Katanya berdasarkan statistik Jabatan Perikanan, negara kehilangan 95 peratus simpanan ikan dalam tempoh kurang 60 tahun.

Justeru, beliau berkata pihak berkepentingan terma-

suk nelayan, pengeluar, pembeli, pengedar, pertubuhan bukan kerajaan (NGO) dan agensi kerajaan perlu berganding bahu menyediakan mekanisme pemantauan masing-masing bagi mengekalkan industri perikanan dan mata pencarian individu yang terlibat dalam industri ini.

"Kita perlu mengambil langkah yang konsisten bagi mengurangkan ancaman terhadap sektor perikanan dan akuakultur sekali gus menjamin bekalan makanan laut pada jangka masa panjang," katanya kepada Bernama baru-baru ini.

Chitra turut kesal kerana ramai tidak menyedari bahawa satu daripada alat me-

nangkap ikan yang paling membawa kerosakan ialah pukut tunda, yang bertindak umpama traktor mengaut segala-galanya di dasar laut sehingga memusnahkan pelbagai habitat marin berharga termasuk terumbu karang.

"Golongan nelayan turut meluahkan kebimbangan apabila mereka sudah tidak nampak lagi beberapa spesies ikan yang biasa ditangkap 30 hingga 40 tahun lalu. Malah, tempoh mereka berada di laut juga semakin panjang tetapi pulang dengan hasil tangkapan yang semakin kurang berbanding sebelum ini, merupakan petunjuk jelas tentang penangkapan ikan berlebihan," katanya.

Sehubungan itu, kata Chitra adalah penting melaksanakan amalan penangkapan ikan yang mampan dengan menggunakan peralatan dan teknologi yang memelihara ekosistem marin, bagi memastikan pengeluaran makanan laut lebih bertanggungjawab dan margin keuntungan berpatutan, sekali gus mempertahankan industri itu untuk selamanya.

Ini, katanya memerlukan pewujudan pasaran tempatan yang lebih mengutamakan produk ikan yang mampan, sekali gus akan menjadi motivasi kepada nelayan untuk turut menggunakan kaedah penangkapan ikan yang mampan ketika di laut. - Bernama

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH		
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO !		THE STAR		NANYANG SIANG PAU			26	24/11/2021
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN	/	THE SUN		ORIENTAL DAILY				
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI				
KATEGORI LIPUTAN : POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL					

25 nelayan Vietnam ditahan ceroboh, rompak hasil laut

KEMAMAN - Cubaan 25 nelayan Vietnam menceroob perairan negara untuk merompak hasil laut tidak berhasil apabila ditahan Agensi Penguatkuasaan Maritim Malaysia (Maritim Malaysia) di sini pada Ahad.

Pengarah Maritim Zon Maritim Kemaman, Komander Maritim Rashidilhadi Abd Rashid berkata, kesemua nelayan termasuk tekong berusia 18 hingga 50 tahun itu ditahan di sekitar 64 hingga 66 batu nautika timur Kuala Kemaman kira-kira jam 9 pagi.

Beliau berkata, kesemua ditahan dalam Ops Kuda Laut dan

Ops Naga Barat yang dijalankan berikutan maklumat risikan dan aduan komuniti nelayan mengenai pencerobohan bot nelayan asing Vietnam di perairan Terengganu.

Sehubungan itu, Rashidilhadi berkata, pihaknya mengesan dua bot nelayan asing Vietnam dalam keadaan mencurigakan.

"Kesemua mereka yang menaiki dua bot cuba melarikan diri daripada diperiksa apabila melihat kelibat Kapal Maritim (KM) GEMIA. Mereka kemudian dikejar dan berjaya dipintas sebelum ditahan.

"Rampasan dianggar bernilai



FOTO: IHSAN MARITIM MALAYSIA ZON KEMAMAN

25 nelayan termasuk tekong yang ditahan untuk siasatan lanjut.

RM3 juta termasuk 500 kilogram ikan campur, diesel anggaran 2,000 liter dan peralatan menangkap ikan," katanya dalam kenyataan pada Selasa.

Menurutnya, bot dan hasil rampasan bersama nelayan

Vietnam terbabit dibawa masuk ke Jati Zon Maritim Kemaman dan akan disiasat di bawah Seksyen 15 (1) (a) Akta Perikanan 1985.

Mereka didakwa atas kesalahan menceroob dan me-

ngangkap ikan di perairan Malaysia tanpa lesen yang sah dan kebenaran Pengarah Perikanan Malaysia serta Seksyen 8 (a) Akta Perikanan 1985 kerana bot beroperasi tanpa lesen yang sah dikeluarkan Jabatan Perikanan.

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH		
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO !		THE STAR		NANYANG SIANG PAU			18	24/11/2021
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY				
HARIAN METRO	/	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI				
KATEGORI LIPUTAN :		POSITIF		NEGATIF		NEUTRAL				

Dalang sampai maklumat ceroboh perairan negara dikesan

Chukai: Warga Vietnam yang bekerja dengan bot nelayan tempatan dikesan menjadi dalang menyebarkan maklumat bagi memudahkan nelayan Vietnam menceroboh perairan dan merompak hasil laut negara.

Pengarah Zon Maritim Kemaman, Komander Maritim, Rashidilohadi Abd Rashid berkata, perkara itu terbongkar selepas pihaknya berjaya memintas alat per-



Kita mempertingkatkan lagi rondaan dan operasi termasuk pada musim tengkujuh ini dalam suasana ombak yang besar dan ribut kencang"

Rashidilohadi

hubungan bot nelayan asing dengan bot tempatan.

Rashidilohadi berkata, warga Vietnam berkemungkinan akan berkomunikasi dengan nelayan Vietnam terbabit sebaik mendapati perairan negara selamat diceroboh tanpa kelibat pihak berkuasa.

"Berdasarkan keadaan itu, kita mempertingkatkan lagi rondaan dan operasi termasuk pada musim tengkujuh ini dalam suasana ombak

yang besar dan ribut kencang," katanya dalam satu kenyataan.

Sementara itu, Rashidilohadi berkata, dua bot nelayan Vietnam ditahan pada jarak 65 batu nautika dari Kuala Kemaman, kira-kira jam 9 pagi, Ahad lalu, menerusi Ops Kuda Laut dan Ops Khas Naga Barat.

"Kedua-dua bot terbabit sedang menangkap hasil laut negara secara tunda ganding dan sebaik meng-

hampiri, kedua-dua bot Vietnam terbabit cuba merempuh kapal peronda kami dan bertindak melarikan diri.

"Kami terpaksa mengejar bot berkemungkinan selama kira-kira 30 minit sebelum berjaya menahannya," katanya.

Katanya, hasil pemeriksaan, terdapat 500 kilogram ikan campuran dan 2,000 liter minyak diesel serta alat tangkapan dan jumlah hasil

rampasan keseluruhan termasuk kedua-dua bot itu dianggarkan bernilai RM1 juta.

"Kesemua 25 nelayan Vietnam termasuk dua tekonng berusia di antara 18 hingga 50 tahun serta kedua-dua bot dibawa ke Jeti Maritim Kemaman untuk siasatan lanjut.

"Kes akan disiasat mengikut Seksyen 15(1), (a) dan 8(a) Akta Perikanan 1983," katanya.